
   
 

Side 1 

 

18. januar 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvordan vil Naalakkersuisut bekæmpe ulovlig salg af receptpligtig medicin? 

a. Har Naalakkersuisut planer om at ændre landstingsforordning nr. 1 af 12. maj 2005 om 

lægemidler? 

b. Har Naalakkersuisut planer om at indhente en udtalelse fra lægemiddelkomiteen i 

forhold til bekæmpelse af potentielle misbrugsproblematikker af receptpligtig medicin? 

c. Kan Naalakkersuisut be- eller afkræfte et øget omfang af indsmugling af receptpligtig 

medicin udefra i de senere år? 

 

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at bekæmpe indsmugling af ulovlige og euforiserende 

stoffer? 

a. Er der planer om st styrke tolderfunktionen i denne valgperiode? 

b. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at opretholde kontrol for indsmugling af ulovlige og 

euforiserende stoffer til havs? 

 

3. Hvilke specifikke planer har Naalakkersuisut for at bekæmpe hash-salg, og hash-forbrug i 

Grønland? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om at evaluere misbrugsbehandlingstilbuddet, herunder Allorfik i 

denne valgperiode? 

a. Har Naalakkersuisut øje for at udlicitere og udvide behandlingstilbuddet til borgere med 

behov for misbrugsbehandling til private aktører? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Misbrug og misbrugsbehandling er en tilbagevende samfundsudfordring, der både opløser og skaber 

konflikter for det enkelte menneske, familier og øvrige relationer. I den forbindelse er det værd at 

bemærke, at der i de senere år har været en langt større import og indrejse af udefrakommende i form af 

turister, arbejdskraft mv.  

 

Jeg er usikker på om der tilsvarende er sikret ressourcer til toldfunktionen, og deraf i hvilken grad der sikres 

en bekæmpelse af indsmugling af ulovlige stoffer og receptpligtig medicin med henblik på videresalg.   



   
 

Side 2 

 

Det er vigtigt for Demokraatit, at vi beskytter vores befolkning samt dennes sundhed og trivsel, og der skal 

være en balance mellem kontrol og frihed. Vi ønsker på ingen måde at stigmatisere borgere og patienter, 

der er på receptpligtig medicin, og som har brug for disse for at fungere i hverdagene. Bekymringen er 

derfor også, at man, via skærpelse af udskrivelse af receptpligtig medicin, rammer de forkerte snarere end 

at fokusere på forebyggelse og oplysning i det strukturelle forebyggelsesarbejde. 

  

Dernæst er vi bevidste om, at frihed også kommer ved at der tilbydes individuelt tilpassede 

behandlingstilbud, og derfor er det for os en vigtig opgave at sikre, at samfundets tilbud til 

misbrugsbehandling er varierede, og ikke mindst effektive for at sikre borgernes sundhed og trivsel.    

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


